
DE REGERING EN DE BESTUURSVOORZIENING

Een soepel werkend Militair Gezag kan bij ons volk, dat in wezen anti-
militaristisch is, het leger weer een goede naam bezorgen voor tientallen
jaren'; Burger lichtte toe waarom de gijzelaars bij de verkiezing der wet-
houders zulk een belangrijke rol zouden spelen. Het werd een lange discussie.
Zij leidde er toe dat de Raadsconunissie een memorandum opsteldel waarin
uitgesproken werd dat de leden 'unaniem van oordeel (waren) dat zo spoedig
mogelijk na de bevrijding des lands een Centraal College (moest) worden
ingesteld dat uitgebreide bevoegdheden (diende) te bezitten'; hoe dat College
moest worden gevormd, wilden 'alle leden' geregeld zien in een apart
wetsbesluit, maar' de overgrote meerderheid' was van mening dat dat aparte
besluit pas in Nederland moest worden vastgesteld. Eén lid evenwel, Sluijser,
gaf er de voorkeur aan, 'bij de bevrijding onmiddellijk het in mei' 40 zittende
parlement, op nader aan te geven wijze aangevuld, en bekleed met alle
grondwettelijke bevoegdheden, in de gelegenheid te stellen, zijn functie te
hervatten. '

Men ziet: Sluijsers voorstel was op het punt van de bevoegdheden conform
Gerbrandy's voorstel uit november '43. Inderdaad, Gerbrandy had, hoewel
ook hij het ontwerpbesluit met de Tijdelijke Centrale Raad er in, aan de
Buitengewone Raad van Advies had voorgelegd, innerlijk op dat punt het
ontwerpbesluit allerminst aanvaard; hij was, zei hij later aan de Enquête-
commissie, 'furieus tegen'i'' Met Sluijser had hij dan ook afgesproken dat
deze zijn uiterste best zou doen om te bevorderen dat het gehele ontwerp-
besluit-Bestuursvoorziening door de Buitengewone Raad van Advies zou
worden afgewezen.
In de tweede bespreking die Albarda, van Boeyen en Burger met de Eerste

Commissie uit de Raad voerden 3, zei Albarda dat de 'gemengde' samen-
stelling van de Tijdelijke Centrale Raad geen bezwaar behoefde te zijn.
'Indien men', betoogde hij, 'kan aannemen dat de Volksraad [in Indië]
bevredigend heeft gewerkt, pleit dit voor het systeem van het regerings-
ontwerp; bij de Volksraad toch worden de leden gedeeltelijk benoemd en
gedeeltelijk gekozen.' Van Boeyen zette voorts uiteen waarom de tijdelijke
gemeenteraden niet onmiddellijk zouden kunnen bijeenkomen: dat zou voor
de gemeentesecretarieën teveel werk betekenen en in uitgestrekte gemeenten
zou het transport moeilijkheden kunnen opleveren; 'daarbij komt', zei hij
ook nog, 'dat een soepele samenwerking tussen burgemeester en wethouders
en het Militair Gezag zeer noodzakelijk is. Is er een gemeenteraad, dan zullen
B. en W. zich herhaaldelijk aan het oordeel van de Raad hebben te refereren,
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